
Protokół z zebrania wiejskiego sołectwa Tylice 

Zebranie wiejskie odbyło się 12 września 2022 r. o godzinie 17:00 w lokalu świetlicy wiejskiej 

w Tylicach.  

Na ogólną liczbę 458 stałych mieszkańców sołectwa w zebraniu wzięło udział 12 osób, a więc 

mniej niż 1/10 stałych mieszkańców. Zebranie odbyło się w II terminie. 

Lista obecności stanowi załącznik nr 1.  

Ponadto w zebraniu udział brali: 

1) Wójt Gminy Nowe Miasto Lubawskie – Tomasz Waruszewski, 

2) Sołtys wsi Tylice – Damian Marszelewski,  

3) Pracownicy Urzędu Gminy – Agnieszka Dreszler  

Porządek zebrania:  

1. Otwarcie i przyjęcie porządku zebrania. 

2. Informacje z bieżącej działalności Wójta Gminy. 

3. Wnioski i zapytania.  

4. Zakończenie zebrania. 

 

Przebieg zebrania: 

Ad 1  

Zebranie otworzył i prowadził sołtys wsi Pan Damian Marszelewski. Przywitał zebranych i 

stwierdził ważność zebrania jak na wstępie protokołu. Przewodniczący zebrania przedstawił 

projekt porządku zebrania. Nie ogłoszono dodatkowych punktów do porządku obrad w 

związku z czym porządek został podjęty jednogłośnie.  

 

Ad 2  

Głos zabrał Wójt Gminy Nowe Miasto Lubawskie Tomasz Waruszewski. Przywitał 

mieszkańców Tylice i podziękował za obecność. Podziękował również KGW Tylice za obecność 

na dożynkach gminno - powiatowych, które odbyły się 3 września w Skarlinie. Zostały złożone 

podziękowania dla zespołu Sami Swoi za organizację festiwalu folklorystycznego w Tylicach. 

 

Wójt przekazał informacje od Ośrodka Pomocy Społecznej Gminy Nowe Miasto Lubawskie z/s 

w Mszanowie: o dodatku węglowym, o dodatku osłonowym, stypendiach szkolnych, 

świadczeniach rodzinnych, funduszu alimentacyjnym oraz informacje w sprawie dożywiania 

dzieci w szkołach – przekazanie informacji o nowym dostawcy obiadów.  

W sprawie dodatków węglowych, Wójt poprosił aby faktycznie wydatkować te 3000 zł na opał 

na zbliżającą się zimę, która będzie trudna.  

Informacja dotycząca zakwalifikowania osób na pomoc żywnościową, która będzie wydawana 

w Pacółtowie w świetlicy wiejskiej.  

 



Zostały przekazane informacje o grantach PPGR – 360 laptopów już dojechało do Urzędu 

Gminy. Został ogłoszony drugi przetarg aby doposażyć laptopy o myszkę i słuchawki. Laptopy 

będą wydawane pod koniec września/na początku października 2022 r.  

Kolejna informacja przekazana przez Wójta: Lokalna Grupa Działania zaprasza na konsultacje 

lokalnej strategii rozwoju.  

Przekazano informację od Zarządu Dróg Wojewódzkich w sprawie zajmowania pasa 

drogowego na drodze wojewódzkiej.  

 

Wójt przekazał informację jak gmina Nowe Miasto Lubawskie przygotowuje się do sezonu 

grzewczego 2022/2023.  

Został zakupiony pellet do szkół, remiz, świetlic razem 150 ton. Wysoce prawdopodobne jest 

to, że dzieci nie będą musiały uczyć się zdalnie, gdyż szkoły zostaną zaopatrzone w opał. 

Wszystkie materiały opałowe wzrosły kilkukrotnie. W związku z tym gmina musi nadzorować 

koszty związane w ogrzewaniem, czego nie tej pory nie robiliśmy. Tam gdzie nie będzie to 

konieczne będziemy oszczędzać, będą limity na opał. Sytuacja jest kryzysowa.  

Podniesiono również temat wysokich cen prądu – w chwili obecnej gmina płaci 1,50 zł kWh. 

Wiadomo, że inne gminy, które rozstrzygają przetargi mają już 5 krotny wzrost cen energii.  

Zapowiedziano, iż zostanie zaktualizowany cennik za wynajem świetlic.  

Prawdopodobnie zostanie podniesiona cena za wywóz śmieci od stycznia 2023 r.   

Zakupiony pellet zostanie zmagazynowany w Kółkach Rolniczych – Gwiździny i Skarlin.  

 

Informacje dotyczące inwestycji w Gminie oraz Sołectwie Tylice:  

1) Będzie kontynuacja budowy drogi na Berkienek  - około 400 m. Uzyskano finansowanie 

z Polskiego Ładu.  

2) Kończy się budowa ścieżki rowerowej. Wybudowano drogi serwisowe aby ułatwić 

rolnikom dojazd do swoich pól, trwają prace końcowe – termin zakończenia inwestycji 

 – koniec września 2022 r. Zostanie również zamontowany licznik pomiaru 

rowerzystów. Trwają rozmowy z władzami miasta Nowe Miasto Lubawskie aby była 

kontynuacja ścieżki. Gmina ma jeszcze jeden etap ścieżki do wykonania: od obwodnicy 

do granicy miasta. W Pacółtowie powstanie ścieżka i droga lub pieszo-jezdnia. 

Wszystko zależy od tego czy uda się pozyskać środki zewnętrzne na realizację 

inwestycji.  

3) Generalna Dyrekcja Dróg i Autostrad przekazała informację, że termin oddania 

obwodnicy Nowego Miasta Lubawskiego został przesunięty na połowę grudnia 2022 r. 

Oddanie obwodnicy do użytku spowoduje przekazanie drogi krajowej nr 15 do Zarządu 

Dróg Wojewódzkich, możliwe jest, że później droga trafi do Zarządu Dróg 

Powiatowych, który to zdecyduje czy droga pozostanie powiatowa czy zostanie 

przekazana pod drogę gminną. Trwają również rozmowy na temat zmiany przebiegu 

drogi wojewódzkiej.  

4) Budowana jest hala targowa w Bratianie – budowana jest głównie dla rolników i 

producentów żywności po to aby mogli sprzedawać produkty w dobrej cenie. Będzie 

utworzony regulamin, najprawdopodobniej będzie to jeden dzień w tygodniu, jeżeli 

zajdzie potrzeba aby było więcej razy to może zostać podjęta decyzja o kolejnym dniu. 



Głównym celem budowy hali targowej to rozwijanie drobnej przedsiębiorczości. Koszty 

wynajmu będą minimalne, dla mieszkańców gminy będzie jeszcze niższa opłata.  

5) Wójt przekazał również informacje w sprawie wniosków z zebrania wiejskiego 

wiosennego.  

Ad 3  

Pytanie od mieszkańca w sprawie lamp hybrydowych, które świeciły tylko jeden wieczór, a 

dlaczego nie świecą się? Wójt: Temat zostanie rozpoznany.  

Czy będzie światłowód na Rojewie? Wójt: Póki co nie ma planów na Rojewo oraz na trasie do 

Pacółtowa przy drodze wojewódzkiej, natomiast gmina rozmawia z wykonawcą projektu 

rządowego firmą NEXERA (który ma wyznaczone konkretne adresy, które może przyłączyć) 

aby firma sama będzie zakładać światłowód.  

Jak wyglądają prace na drodze Humdrex, Mszanowo – Obwodnica NML? Wójt: Właśnie trwa 

budowa, trwają prace ziemne. Termin oddania to kwiecień 2023 r.  

Czy wzrośnie podatek od nieruchomości? Wójt: Ministerstwo Finansów wysyła do gmin 

„widełki” na podstawie których ustalany jest podatek. Już teraz Ministerstwo mówi, że wzrost 

tej minimalnej stawki będzie rekordowy od lat, zatem podatek od nieruchomości wzrośnie od 

stycznia 2023 r. W każdym obszarze mamy wzrost kosztów bieżących.  

Czy będą nazwy ulic w Tylicach? Wójt: Taka możliwość jest aby w Tylicach były nazwy ulic. W 

pierwszej kolejności będziemy robić Nawrę, Pustki i Gwiździny.  

Na koniec Wójt poinformował mieszkańców, że trwają rozmowy aby w Pacółtowie powstał 

sklep wielkopowierzchniowy – po piekarni. W wielu miejscowościach stawiamy paczkomaty 

Inpost, może w Tylicach również uda się nam postawić paczkomat. 

Ad 4  

W związku z wyczerpaniem porządku obrad sołtys zakończył zebranie i podziękował za 

przybycie.  

 

Na tym zebranie zakończono. 

 

 

Protokołowała       Sołtys wsi Tylice 

Agnieszka Dreszler        Damian Marszelewski    


